
 
 
 
 
 
 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
 
 
 

SÁRHIDA  KÖZSÉG  ÖNKORMÁNYZATI  KÉPVISEL İ-TESTÜLETE 
 
 
 

ÜLÉSÉRİL 
 
 
 
 
 
 
 

2011. JANUÁR 25. 
 
 
 
 
 
 

RENDELETEK SZÁMA: 3/2011. (I. 26.) 
 

 
HATÁROZATOK SZÁMA: 10, 11/2011. 
 
 
 
 
 
 
 



 2 

Jegyzıkönyv 
 
Sárhida Község Önkormányzati Képviselı-testülete 2011. január 25. napján 17 órai kezdettel 
megtartott ülésérıl. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal-Sárhida Béke u. 26.  
 
Jelen vannak: Mázsa Ferenc polgármester, Bakos Tibor, Balogh Tiborné, Gáspár Lászlóné, 
Pete Istvánné települési képviselık. 
Igazoltan távol: - 
Lakosság részérıl: - 
Tanácskozási joggal meghívottak: Marton Csabáné igazgatási ügyintézı dr. Gombos Gábor 
körjegyzı megbízásából, Biró Katalin pénzügyi ügyintézı. 
 
Mázsa Ferenc polgármester köszönti a megjelentek. A jelenléti ív alapján megállapítja, 
hogy az ülés határozatképes, mivel az 5 fı települési képviselıbıl 5 fı megjelent. Az ülést 
megnyitja. Javaslatot tesz az ülés napirendjére, mely alapján a képviselı-testület 5 igen 
szavazattal az alábbi napirend tárgyalását fogadja el: 
 
Napirend: 
 

1. Beszámoló a két ülés között eltelt idıszak fontosabb eseményeirıl. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

2. Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

3. Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörében hozott döntéseirıl. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

4. Az önkormányzat 2010. évi költségvetésének módosítása, rendeletalkotás. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

5. Sürgısségi fogorvosi ügyeleti feladatok ellátása, mőködési költségeihez való 
hozzájárulás megtárgyalása és elfogadása. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

6. Tájékoztató a kultúrház-vezetıi pályázatra beérkezett pályázatokról. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

7. Egyebek. 

Napirendek tárgyalása: 
 

1. Beszámoló a két ülés között eltelt idıszak fontosabb eseményeirıl. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

Mázsa Ferenc polgármester ismerteti beszámolóját a két ülés között történt eseményekrıl. 
(jegyzıkönyvhöz mellékelve.) Megkérdezi, hogy van-e hozzászólás.  
 
Hozzászólás nem hangzott el. 

 
2. Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról. 

Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 
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Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy a két ülés között nem volt lejárt határidejő 
határozat.   

 
3. Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörében hozott döntéseirıl. 

Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 

Mázsa Ferenc polgármester átruházott hatáskörében a két ülés között nem hozott döntést. 
 

4. Az önkormányzat 2010. évi költségvetésének módosítása, rendeletalkotás. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 
 

A képviselı-testület tagjai az elıterjesztést a meghívóval együtt kézhez kapták. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy január 31-ig lehet a 2010. évi költségvetést 
módosítani, ezért is került sor a mai ülésre. Megkérdezi, hogy van-e kérdés az elıterjesztéssel 
kapcsolatban. 
 
Hozzászólás nem hangzott el. 

Mázsa Ferenc polgármester javaslatára a képviselı-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a következı rendeletet alkotta meg: 
 
 3/2011. (I. 26.) számú Rendelet: 
 
 Sárhida Község Önkormányzati Képviselı-testülete az önkormányzat 

2010. évi költségvetésérıl szóló 2/2010. (II. 16.) számú rendelete 
módosítására vonatkozó – jegyzıkönyvhöz mellékelt – rendeletét 
megalkotja. A rendelet eredeti, teljes szövege a jegyzıkönyvhöz 
csatolva. 

 
5. Sürgısségi fogorvosi ügyeleti feladatok ellátása, mőködési költségeihez való 

hozzájárulás megtárgyalása és elfogadása. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 
 

A képviselı-testület tagjai az elıterjesztést a meghívóval együtt kézhez kapták. 
 

Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy a múltkori ülésükön a központi orvosi ügyelet 
mőködéséhez való hozzájárulást tárgyalták, melyben nem szerepelt a fogorvosi ügyeleti 
feladatok ellátása. Az elıterjesztést Biró Katalinnal együtt készítették, hogy teljes legyen az 
orvosi ellátás. Úgy gondolja, hogy korrekt az 5.-Ft/hó lakosonkénti díj. Megkérdezi, hogy 
van-e kérdés, javaslat az elıterjesztéssel kapcsolatban?  

Mázsa Ferenc polgármester javaslatára a képviselı-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta a következı határozatot: 
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 10/2011. számú Határozat: 

 Sárhida Község Önkormányzati Képviselı-testülete a sürgısségi 
fogorvosi ügyeleti ellátást 2011. március 01. napjától a Pa – Med 
Egészségügyi Szolgálató Bt.-n keresztül (székhely: 7624 Pécs, 
Fülemüle u. 41., képviseli: Dr. Pallós Zoltánné, telephely: 8900 
Zalaegerszeg, Bíró Márton u. 17.) biztosítja.  

 A fogorvosi ügyeleti ellátás 2011. évi díja 5 Ft/hó lakosonként.  
 
 A képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert és a körjegyzıt, 

hogy a 2011. évi költségvetés elıkészítésekor a fenti költség beépítésre 
kerüljön, a tárgyévet megelızı év január 1-i létszám adatai alapján, 
valamint – a 2011. évi költségvetés elfogadása után – az ellátási 
szerzıdés aláírására.  

 Felkéri továbbá a körjegyzıt, hogy jelen döntésrıl a Pa – Med 
Egészségügyi Szolgáltató Bt.–t értesítse a szükséges mőködési 
engedély idıben történı módosítása érdekében. 

  
 Határid ı: 2011. március 1.  
 Felelıs: Mázsa Ferenc polgármester 
               dr. Gombos Gábor körjegyzı 

  
Bakos Tibor települési képviselı megkérdezi, hogy a Bíró Márton utcában van akkor az 
orvosi ügyelet? 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy igen, és a lakosságot errıl hirdetıtáblán 
keresztül is értesíteni fogják. 
 

6. Tájékoztató a kultúrház-vezetıi pályázatra beérkezett pályázatokról. 
Elıadó: Mázsa Ferenc polgármester 
 

Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy 3 pályázat érkezett a kultúrház-vezetıi 
pályázatra, melyekbıl mindenki kapott egy másolatot. A pályázatok elsı részében az 
önéletrajz szerepel, a második részében pedig a féléves idıszakra vonatkozóan a 
programokról, rendezvényekrıl való elképzelések. Majd elmondja, hogy elképzelése szerint a 
kultúrházat fokozatosan fel kell újítani, átalakítani, hogy a funkciójának jobban megfeleljen. 
Röviden ismerteti a felújítási elképzeléseit, melyeket március-áprilistól szeretne 
megvalósítani.  (kisebb pályázati lehetıségek esetén nyílászárók cseréje, burkolat, járólap 
csere, stb.) Elmondja, hogy el kell gondolkodniuk azon, hogy milyen forrásaik vannak, 
gondol itt elıször a pályázatokra (1-2-3 millió Ft-os összköltségvetéső projekteket tudnának 
megcélozni, magas intenzitású támogatásokkal) Ezt a fontos célkitőzést koordinálniuk kell 
közösen, el kell gondolkodniuk azon, hogy milyen forrásaik vannak most a pályázatokra. Itt a 
kultúrház-vezetıi (megbízásos jogviszonyban történı ellátása) pályázatra gondol elsısorban, 
hogy az megállja-e a helyét ilyen szempontból egy egész éves idıszakra a finanszírozási 
lehetıségét illetıen. Ilyen szempontokat figyelembe véve kéri, hogy mondják el 
véleményüket a pályázattal kapcsolatban. 
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Gáspár Lászlóné települési képviselı elmondja, hogy jó lenne, ha valamilyen formában 
lenne kultúrház-vezetı, csak pénzük nincs rá. A pályázatokat, programokat megnézve nincs 
kivetni valója, csak anyagi lehetıségük nincs. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy továbbra is fontos feladatnak tartja a kultúrház-
vezetıi állást, melyet kapcsolt tevékenységként tud elképzelni. (önkormányzati adminisztratív 
jellegő kisegítı tevékenységhez tudná elképzelni ezt a kultúrház menedzselési tevékenységet 
is, amíg ki nem forrja magát, addig nem önálló megbízásként) A pályázóknak, mindenkinek 
megvan a maga pozitívuma, de megvan az a része, ami miatt most nem biztos, hogy ez lenne 
a legjobb megoldás. Majd a hosszú távú foglalkoztatásról ad tájékoztatást, elmondja, hogy 
még mindig abban kell gondolkodniuk, hogy vannak potenciálisan emberek itt Sárhidán, akik 
benne vannak abban a körben, akik a Munkaügyi Központtal vannak most kapcsolatban, akik 
közül ı úgy látja, hogy vannak-lesznek olyanok, akikkel elıre lehetne mozdulni. 
gazdaságossági megközelítésbıl ebben a konstrukcióban gondolkodik. (közfoglalkoztatott 
munkással ellátni a feladatot). Elmondja, hogy ı mindenképp kapcsolt tevékenységi körben 
gondolkodik. (egyik része lenne a kultúrház-vezetıi, a másik pedig az önkormányzathoz 
csatlakozó pályázati, egyéb adminisztratív jellegő kisegítı tevékenység) Mindig is azt 
mondták, hogy a pályázatok idejét élik, most is azt mondja, hogy azt élik, de úgy éljék, hogy 
szelektálni is kell, mert nem kell mindenbe beleugraniuk, ki kell választani az adott célokra, 
fejlesztésekre a pályázatokat. Hosszabb távon ezek hozhatják meg a jobb eredményt. Arra 
kéri a képviselı-testületet, hogy arról beszéljenek, hogy mi legyen a továbblépésnek az 
iránya.  
 
Gáspár Lászlóné települési képviselı elmondja, hogy vissza kellene jelezni a pályázóknak. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy természetesen visszajeleznek, azt is 
megbeszélik, hogy milyen formában, mi legyen az indok. 
 
Bakos Tibor települési képviselı elmondja, hogy csak halasszák a döntést. A kapcsolt 
munkakörrel kapcsolatban megkérdezi, hogy valamilyen formában az építésnél a koordinálást 
is bele gondolja? 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy igen, mert mind a három jelöltet ismerve, ık 
ugyanannyira lennének alkalmasak annak a lebonyolítására, mint egy negyedik, aki a hosszú 
távú közfoglalkoztatott körben. (meglenne a felelıse, aki ezt viszi) Ha elindul egy építkezés, 
akkor sokkal jobban koordinálni kell azt, hogy milyen rendezvények, mozgások vannak, 
közben a pályázatokat is figyelni kellene, meg pályázniuk is arra, hogy akár az építkezés 
során a források, illetve a kiegészítı forrásokat megbeszélni. Elmondja, hogy a pályázatot 
mindenképp vissza kell vonniuk, nem hirdet eredményt az önkormányzat és legfeljebb abban 
maradnak, hogy újra kiírják. (ez függ még a közfoglalkoztatástól)  
 
Bakos Tibor települési képviselı elmondja, hogy akkor várják meg a következı ülést, ne 
döntsenek most. A kapcsolt munkakörrel kapcsolatban megjegyzi, hogy a 3 jelentkezı közül 
egy sem adná fel az állását, mert a kapcsolt munkakörrel az 8 órát jelentene. 
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Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy kapcsolt munkakörben ı közfoglalkoztatásban 
gondolkodik. (6-8 órás közfoglalkoztatásban márciustól, vagy áprilistól) 
 
A továbbiakban a képviselı-testület a kapcsolt munkakörrel és a pályázókkal kapcsolatban 
tárgyalt. (hogy a pályázók ilyen feltételekkel is fenntartják-e a pályázatukat, stb.) 
 
Mázsa Ferenc polgármester a pályázók meghallgatásának a lehetıségérıl adott 
tájékoztatást. (külsıs csoport is vegyen részt benne) 
 
Pete Istvánné települési képviselı elmondja, hogy ı ezt a meghallgatást feleslegesnek tartja, 
ha ez a pályázat nem fog realizálódni. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy ebben igaza van, akkor azt kell közölni a 
pályázókkal, hogy visszavonják a pályázatot. 
 
Bakos Tibor települési képviselı javasolja, hogy a polgármester a közmővelıdéssel 
kapcsolatban keresse meg az ÁMK igazgatóját. 
 
Gáspár Lászlóné települési képviselı felolvassa az újságban (Sárhidai Hírek) megjelent 
pályázat meghallgatással kapcsolatos részét. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy ı szerette volna látni, hogy milyen mozgások 
vannak a pályázatra. Elmondja még, hogy most olyan lehetıségeket, olyan irányokat kell 
követniük, ami ilyen lekötöttséget anyagilag és más vonatkozásban sem jelent ebben az 
évben, ez egy átmeneti év ilyen tekintetben. Majd meglátják, hogy hogyan jutnak el a 
kultúrház tekintetében 2011. októberére, majd utána elgondolhatnak azon, hogy az addig 
kitalált forma miképp megy tovább, vagy pedig ismételten gondolkodhatnak valami 
ilyesmiben. Majd elmondja, hogy a visszajelzést a pályázók részére ı össze fogja állítani. 
 
Gáspár Lászlóné települési képviselı megkérdezi, hogy akkor nem kellene visszavonni a 
pályázatot? 
 
Marton Csabáné igazgatási ügyintézı elmondja, hogy január 31-ig nem maradtak le 
semmirıl, a következı testületi ülésen el lehet dönteni a költségvetés összeállításáig is, hogy 
anyagilag ilyen szinten tudnak-e foglalkoztatni egy pályázót ilyen munkakörben, vagy pedig 
mondják azt, hogy nem tartják szükségesnek sem a meghallgatást sem egyéb dolgot, mert 
nem lesz ez évben ilyen feladat ellátás. 
 
Bakos Tibor települési képviselı elmondja, hogy azt mondták, hogy a napokban el fog dılni 
a közfoglalkoztatási dolog, akkor halasszák el a döntést, hogy a következı ülésen visszatérnek 
ezekre a pályázatokra. Indokként be lehetne írni, hogy a közfoglalkoztatás keretén belül 
oldják meg a kultúrház vezetését. 
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A továbbiakban a képviselı-testület a pályázat visszavonását, a pályázóknak való 
visszajelzésben az indokokat vitatta meg. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy ebben az évben ne ebben a megbízásos 
konstrukcióban oldják meg a kultúrház vezetését. Majd elmondja, hogy a pályázóknak 
(megköszönve a pályázatukat) megírják, hogy a képviselı-testület nem döntött a 
pályázatokról és visszavonja a pályázati kiírást költségvetési megfontolásból. 
 
Bakos Tibor települési képviselı elmondja, hogy a pályázati kiírásról volt határozat, ezért 
véleménye szerint azt vissza kellene vonni. 
 
A képviselı-testület egyetértett a pályázati kiírásról szóló határozat visszavonásával. 

Mázsa Ferenc polgármester javaslatára a képviselı-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta a következı határozatot: 
 
 11/2011. számú Határozat: 
  

 Sárhida Község Önkormányzati Képviselı-testülete a 2010. december 
9-én hozott 37/2010. számú határozatát visszavonja, mivel döntés nem 
született a pályázatokról, valamint költségvetési megfontolásból. A 
pályázat újbóli kiírásától a képviselı-testület nem zárkózik el. 
 
A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésrıl a 
pályázókat értesítse. 
 
Határid ı: 2011. február 15. 
Felelıs: Mázsa Ferenc polgármester 

 
7. Egyebek. 

Mázsa Ferenc polgármester megkérdezi, hogy kinek van e napirend keretében közleménye? 
 

Bakos Tibor települési képviselı javasolja, hogy a polgármester úr kezdje el a közlendıit. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy hétvégén lesz a Vince napi program Bakon 
(délelıtt elıadás, utána hegyi bejárás, tollfosztás) nagy szeretettel várják az érdeklıdıket, 
visszajelzést kérnek, hogy hány fı vesz részt a programokon. Elmondja még, hogy a februári 
ülésre szeretne egy rendezvény naptár tervezetet, ami a 2011. évi rendezvényeket összesítené. 
(évfordulókra programok, visszatérı programok, új programok ismertetése) Ez hasonló lenne, 
mint a munkaterv, várja a javaslatokat február 1-ig az elsı félévre vonatkozóan. 
 
Pete Istvánné települési képviselı megjegyzi, hogy úgy emlékszik, hogy a közmővelıdési 
statisztikával együtt rendezvénytervet is kérnek az önkormányzattól.  

  
Mázsa Ferenc polgármester a kultúrház használatával kapcsolatban elmondja, hogy a tábla 
elkészült, melyre lehet írni a kultúrház igénybevételére vonatkozóan az idıpontokat. A 
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kultúrház kulcsainak használatát le kell majd szabályozniuk. (kulcsnyilvántartás stb.) 
Elmondja még, hogy az épület (önkormányzati) további hasznosításával kapcsolatban mindig 
is mondta, hogy az ı elgondolása az, hogy funkciót adnak minden helyiségnek, ami a hosszú 
távú érdekeiket takarja és képviseli. Beszéltek Tuboly Eszter bérlıvel a két helyiség tovább 
hasznosítását illetıen, a jövıbeli hivatali elképzeléseik tekintetében arra a két helyiségre 
szükségük van. Javaslata, hogy a bérlıvel a bérleti szerzıdést bontsák fel 2011. március 31-
vel. Ezzel kapcsolatban kéri a véleményüket. 
 
Balogh Tiborné települési képviselı megkérdezi, hogy van-e valami elképzelése a 
polgármester úrnak, hogy mire használná ezeket a helyiségeket? 
  
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy a költségvetések elfogadása után együttes 
ülésen szeretné módosítani a körjegyzıségi megállapodást. Itt a hivatalban olyan jellegő 
munka induljon el, ami az ı jövıbeni terveiket megfelelı emberekkel kiegészítve sokkal 
jobban felvállalja. A két helyiséget teljes egészében hivatali hasznosításra gondolja. 
 
Pete Istvánné települési képviselı megkérdezi, hogy mik a jövıbeni terveik? 
  
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy a fı vonalai a terveknek a múltkori 
elıterjesztésben is leírta, hogy milyen formában történhetne itt az ügyintézés helyben. (nem 
elég az ügyfélszolgálat) Úgy gondolja, hogy a hosszú távú elképzeléseiket és gondolataikat 
kell alapul venni és egy megbeszélésen ı ezt alaposan ki fogja fejteni a képviselıknek. 
 
A képviselı-testület erre a megbeszélésre meghatározott egy idıpontot. (január 31. 16 óra) 
 
Mázsa Ferenc polgármester tájékoztatja a képviselı-testületet, hogy a Tőzoltóság adna be 
egy pályázatot (szerkocsi beszerzésre, kb. 30 milliós összegre), mely az önrészének egy 
részére a település is járuljon hozzá lakosságarányosan. Amikor konkretizálódik a pályázat, 
akkor majd hoznak róla döntést. 
Elmondja még, hogy a közoktatással kapcsolatban is kaptak levelet, hogy intézményfenntartói 
társulási megállapodás megkötését kezdeményezik minden olyan településsel, ahonnét akár 
egy gyermek jár Zalaegerszegre általános iskolába. 
 
Biró Katalin pénzügyi ügyintézı megkérdezi, hogyha az önkormányzat az ÁMK-n keresztül 
biztosítja az oktatást, akkor a város erre a fenntartói megállapodásra kötelezhet? 
 
A továbbiakban a képviselı-testület az ezt az intézményfenntartói hozzájárulást vitatta meg. 
(nem kötelezhetik az önkormányzatot a megkötésre, mivel helyben biztosítja az oktatást) 
 
Balogh Tiborné települési képviselı megkérdezi, hogy sikerült-e beszélnie a polgármester 
úrnak a Zala Volánnal az autóbuszok, illetve menetrend ügyében? 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy még nem volt a Zala Volán részérıl a 
menetrendekkel kapcsolatos megbeszélés, ha lesz, akkor felveti a problémát. 
 
Bakos Tibor települési képviselı elmondja rossz tapasztalatait a Zala Volánhoz felvetett 
problémák megoldására. (nem nagyon volt intézkedés)  
Majd megkérdezi, hogy mivel megszőnt a Hercegné állása, jelenleg ki végzi el az ı 
munkáját?  
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Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy még senkit nem vett fel erre a munkára. Lenne 
egy személy, aki szóba jöhet, de mindeddig még nem sikerült ıt elérni sem fizikálisan, sem 
pedig telefonon. 
 
A továbbiakban a képviselı-testület a takarítási feladatok ellátásának a lehetıségét, valamint a 
közfoglalkoztatást vitatta meg. 
 
Balogh Tiborné települési képviselı felhívja a figyelmet arra, hogy a régi iskola épületénél 
valamelyik este világosságot látott és autók mentek el az épület elıtt, jó lenne utánanézni, 
hogy nem történt-e valami ott. 
 
Mázsa Ferenc polgármester elmondja, hogy holnap utánanéznek a dolognak. 
 
Több kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Mázsa Ferenc polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 18,35 órakor bezárja. 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 

Mázsa Ferenc          Marton Csabáné igazgatási ügyintézı 
polgármester                                             dr. Gombos Gábor körjegyzı megbízásából 
 
 
 
 
 
 
 


